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Srecanje 
Transport-Brest 

Preden preidem na zapis o pr.i
jateljskem in sportnem sreeanju 
predstavnikov Bresta in Trans
porta, ki je bilo 28. septembra v 
Cerknici, naj najprej osvetUm 
korenine tega sodelovanja. 

Zacetki segajo v leto 1980. 
Brest je del svojih dotedanjih 
skladisenih prostorov preuredil v 
salon in tako ostal pravzaprav 
brez skladisea. Kljub intenzivne
mu iskanju smo se znasli v po
lozaju, ko je bil edini izhod iz
gradnja lastnega novega skladi
sea. Prav takrat se je pokazala 
moznost za najem skladiscnih 
prostorov v 2eleznikih, (blizu 
Beograda), last delovne organi
zacije Transport. S tern je bilo 
zacasno reseno v.prasanje skladi
sca in omogoceno nemoteno po
slovanje. 

Postopoma se je obseg sodelo
vanja vecal. Kasneje se je Bre
stov skladiscni prostor preselil v 
moderno skladisee v Vozdovcu, 
kjer ima delov.na organizacija 
Transport tudi svoj sedez. Poleg 
skladiseenja nam opravljajo tudi 
vse transportne storitve v vecjem 
delu Srbije. Ker ima ta delovna 
organizacija svoje enote tudi v 
Sarajevu in Zagrebu, smo scaso
ma uredili sodelovanje tudi na 
teh obmocjih. v celotnem sestev
ku je obseg sodelovanja precej 
velik, saj opravljajo kar tretjino 
cestnih prevozov nasega pohistva. 

V letu 1983 se je pokazalo za
nimanje, da se dobra poslovno 
sodelovanje razS.iri tudi na druga 

podrocja in s tern se poglobi 
medseboj,ne veZJi. V skupnem do
kumentu smo zapisali, naj bi bilo 
to sodelovanje na poslovnem, 
sportnem in kulturnem podrocju. 
Tako bi trdnejse medsebojne vezi 
ustvarjali delavci obeh kolekti
vov in ne le posamezniki, odgo
vorni za poslovni del sodelova
nja. 

Prav takiino srecanje je bilo 
letos v Cerknici. Gosotje so si po
leg znamenitosti Po.stojne in 
Predjame ogledali CerkniSko je
zero in seveda Cerknico, v kate
ro se bodo se vracali. 

Sportne ekipe so se pomerile 
v malem nogometu, odbojki, stre
ljanju in sahu. Zmagovalec, ki je 
bil tokrat Brest;- koneno niti ni 
pomemben, saj je sreeanja 
predvsem poglabljanje prijatelj
stva in sodelovanja. 

V pDihodnje zeli Brest svojo 
dejavnost v Beogradu se razsiriti, 
kar bo s pomoejo vodstva Trans
porta in vodstva obCine Vozdo
vac gotovo tudi do.segel. V teku 
so dogovori, pa bi skupaj s 
Transportom odprli nov salon v 
Vozdovcu, kri. je nov, indUSJtrijski 
del Beograda, obeina Vozdovac 
pa je tudi med gospodarsko naj
mocnejsimi s svoj.imi dvesto tisoc 
;prebivalci. 

Gotovo je v interesu obeh ko
lektivov, da se zastavljeni nacrti 
izpolnijo, poslj pa odvijajo kar 
najbolj zadovoljivo in nemoteno. 

v.Sega 

Nesprejemljivo in neraznmljivo je, da v trenutku, ko vsi 
najodlocilnejsi dejavniki druibe razglasajo politiko razbreme
nitve, stroski davkov in prispevkov na enoto proizvoda. rastejo 
hitreje kot proizvajalceve cene in hitreje kot tecaj dolarja. Go
spodarska politika in zadolzeni za finance pa- na to sproti in 
hitro reagirajo s predlogi za znibnje predpisanih stopenj. Ocit
no se glede tega obn3Sajo manj odgovorno in zavestno, kot pa 
delavci v temeljnih organizacijah zdruzenega dela, ko delijo 
svoje zasluzene osebne dohodke. Namesto tega spet slisimo za.h
teve, da mora proracun drzave za leto 1985 bili realno na ravni 
leta 1984 - torej niti za dinar manjsi. 

Zato bi tudi o teh vprasanjih morali vi, delavci, odlocneje 
spregovoriti, ko bodo pred vas prihajali s predlogi o davkih in 
prispevkih za Ieto 1985. To naj bo vsebina vasih zborov, sindi
kalnih skupin, sklepa·nja o planu in bilancah. 

Marjan Orozen ob na5em obcinskem prazniku 

R a zmiSijanja · 
naSih jubilantov 
(Nadaljevanje s 5. strani) 
zenega slovesa. Ne vern, morda 
je, s strokovnega stalisca gleda
no, ze kaj zamujenega .. . 

Viktor KERN -
TOZD PRODAJA 

Kar nekako tezko se je odlo
eil za pogovor. Pravi, da mnogo 
raje poprime za delo, k>i ga je 
se posebej sedaj, ko se bliza beo
grajski salon pohistva, vee kot 
dovolj . 

Z Brestom je povezan ze od 
O.eta 1956, k·o se ·je kot konstPUk
tor zaposldl v pripravi dela v 
cerkniski tovarni LIP. Kasneje je 
delal kot planer, pa v prodaji, 
sedaj pa dela pri organiziranju 
in aranziranju sejmov. 

>>Ko se ozrem nazaj, je ti'Iideset 
delavndh let kar prehitro minilo. 
Predvsem opazam, da nasi iZdel
ki riiso vee med vodilnimi ne po 
oblikovni ne po kakovostni plati, 
kar so nekdaj vsekakor biLL Vea
sih so se osta:li proizvajalci na 
Brestu uC.ili, kako kakovos-tno de
lati in u.poraJb1jati nove 1Tl1ateriale. 

Is-kanju boljsih, nov.ih proiz
vodnih resi tev bi moral.i posve
ti ti vee pozo.rnosti, saj se z nj i
hovo kakovostjo• ·uveljavljata na 
trgu tudi nase delo in ime. v 
zadnjem casu temu podroeju po
svecamo vee pozornosti. Pri delu 
pogresam vee pravega sodelova
nja in odgovornosti nam tud·i 
manjka. Pa v domaee sb:okovne 
kadre veekrat pr.emalo zaupamo,« 
pravi, ko razmiSlja o preteklem 
in sedanjem trenutku Bresta. V 
siecr kratkem, a v:sebinsko za-

okrozenem pogovoru, se je dotak
nil se vee tern, ven
dar pa se je vseskoz.i. vraeal na 
svoje sedanje delovno podroeje, 
ki ga je tudi najholj prevzelo. 

Zazelimo mu se mnogo zado
voljstva pri njegovem prihod
njem delu, 

Nada LOVKO
TOZD POHISTVO 

V Brestu vidimo delavci tudi 
prihodnjo socialno varnos-t, saj je 
nase podjetje gospbdarsko ze ta
ka moeno, da ga danasnje tezke 
razmere ne morejo kriticno ogre
ziti. 

Po drugi strani pa menim, da 
se bodo sedanji tezki casi obrni
H na bolje. Seveda pa se mora
mo vsi zav.edati, da bomo uspes
ni le, ce bomo svoje delo oprav
ljali z vso odgovornostjo. V zgo
dovini Bresta smo ze imeli ob
dobja, ki so od delavcev zahte
vala vecje napore, pa smo jih 
zmogLi in uspesno prebrodi1i. Za
to zaupam v lastne sile tudl se
daj, pa tudi v prizadevanja nase 
druzbene s.kupnosti. 

T<>varno je treba oskrbeti z de
lorn in z ustreznimi pr<>izvodni
mi programj, pa ne bo vprasanje 
obsega dela. 

Sedaj se veckrat srecujemo z 
motnjami pri organiz.iranju dela 
v proizvodnji. Ce imamo delavci 
v proizvodnji · dovolj sprotnega 
dela, je storilnost veliko vecja. 
Ce bomo hoteli ustvariti se boli
se medsebojne odnose, pa bomo 
morali odpraviti pomanjkljivosti, 
ki so pri nagrajevanju po delu. 

.BJRESTOV OBZORNIK 

z razsirjene seje konference sindikata Bresta 

Sindikat o neuspelem referendumu 
12. oktobra je bila razsirjena 

seja konference sindikata Bresta. 
Osrednja tema je bila obravna
va iz.ida referenduma, ob cemer 
naj bi ugotovili dejansko stanje 
in razpolozenje v kolektivu ter 
poiskali dejanske vzroke za ne
uspeh. 

Iz poroeil, ki so bila izdelana 
v tistih temeljnih organizacijah, 
kjer referendum ni uspel in iz 
razprave, ki je bila dokaj obsez
na, je mogoee povzeti naslednje 
ugotovitve in stalisca: 

- Predlogi, o katerih so delav
ci glasovali na referendumu 
(vprasanja razSirjene reproduk
cije, minulega dela in sprememba 
lestvice za nagrajevanje inova
cij) sicer niso bili sprejeti kar 
v treh TOZD (Iver.ka, Jelka, Mi
neralka); toda poudariti je treba, 
da skupni rezultati za celotno 
delovno organizacij.o kazejo, da 
se je »ZA« predlagane spremem
be izrekla vecina oziroma skoraj 
60 odstotkov vseh delavcev Bre
sta. 

Lepa pridobitev 
ODPRTJE 
41. STANOVANJSKEGA BLOKA 
V CERKNICI 

V okviru Ietosnjih praznovanj 
obcinskega praznika je bil 18. ok
tobra ,slovesno odprt 41. stano
vanjski blok v Cerknici. S tem 
je bil dokoncan eden izmed zad
njih vecjih objektov v nasi obci
ni, za katere smo !se odlocili s 
samoupravnim sporaznmom o te
meljih plana samoupravne stano
vanjske skupnosti za obdobje 
1981-1985. 

Ob tern lahko ugotavljamo, da 
smo kljub zaostrenim gospodar
skim razmeram, ki se seveda od
razajo tudi na stanovanjskern 
podroeju, do sedaj v tern sred
njerocnem obdobju dokaj dobra 
uresnicili nacrtovano gradnjo in 
s tern pokrili vecj.i del potreb 
po stanovanjih. v stirih letih te
ga srednjeroenega obdobja je bi
lo od nacrtovanih 208 druzbenih 

. stanovanj do sedaj zgrajenih 172 
, stanovanj . Taka imamo skoraj v 

celovi pokrite potrebe po druzbe
nih stanovanjih v vseh podroe
j ih nase obcine. 

Pri gradnji tega stanovanjske
ga objekta smo se posku5ali kar 
najbolje priblizati novemu kon
ceptu gradnje, se pravi druzbe
no usmerjene gradnje. P.rt tern 
naj bi priSla do polne veljave 
vloga vseh dejavnikov, ki mora
jo sodelovati v taki gradnji. 

V tern objektu je veliko stano
vanj, za katere je sredstva zdru
zila skupnost pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja, in si
cer za resevanje stanovanjskih 
vprasanj upokojencev. 

Zato je bila tudi izbira prosto
ra za izgradnjo tega objekta pre
cej povezana s tern, da bi upoko
j·enci imeli stanovanja na takem 
mestu, kjer bi cim laze uresniee
vali oziroma zado¥oljevali svoje 
interese in potrebe. 

Poleg skupnosti pokojninskega 
in invalidskega zavarovanja so za 
ta objekt zdruzila sredstva se na
sa delovna organizacija, in sicer 
za dvanajst stanovanj, samo
upravna stanova.njska skupnost, 
osnovna sola Notranjski odred 
Cerknica, delovna organizacija 
Gradisce in Perutninski kombi
nat Pdvka TOZD LKP Cerknica. 

Upokojenci so v tern objektu 
dobili tudi potrebne skupne pro
store, ki jih bodo uporablja1i za 
resevanje svojih vprasanj . Poleg 
objekta je zgrajeno tudi balini
sce, kjer se bodo 
upokojenci rekrei-rali oziroma iz
rablja1i svoj prosti cas. 

Vsekakor pa ne bi smeli mi
sliti, da je ta objekt nekaksen 
dam upokojencev, saj je v njem 
v p'rimerjavi z drugimi le neko
liko vee stanovanj, v katerih bo
do stanovali upokojenci, ki niso 
uspel'i drugace resitd svojega sta
novanjskega vprasanja. 

A. Pereic 

. ' .... 
Slovesnost ob novem stanovapjskem bloku 

- Pripravc na referendum so 
bile dokaj temeljite. Odlocitev 
delavskega sveta o razpisu refe
renduma je temeljila na poprejs
nji obravnavi v vodstvih druzbe
nopoliticnih organizacij (na raz
sirjeni konferenci sindikata) . 

- Vse tri predlagane spremem
be so bUe nato obravnavane vee
krat in zelo na siroko (zbori de
lavcev, sindikalne skupine), ob
razlozitve so bile posredovane tu
di z gradivi, v Obzorniku in In

' formatorju. V razpravah na 
predloge ni bilo nobenih pri
pomb. 

Predmet referenduma torej ne 
more biti razlog za neuspeh. 

- Veckrat doslej in tudi to
krat so bili omenjeni nekateri 
pobudniki negativnega delovanja 
v TOZD (to so predvsem neka
teri delavci, ki niso materialno 
odvisni od deJa v tovarni), v svo
jih delovnih okoljih pa s kriti
zerstvom povzrocajo slabo razpo
lozenje. Njihov odnos bi morali 
temeljiteje obravnavati v sindi
kalnih vrstah ter v drugih DPO 
in samoupravnih organih. 

- Slabemu raz·polozenju v ko
lektivu botrujejo nizki osebni d<J
hodki in tezke gos.podarske raz
mere v druzbi (padanje standar
da, inflacija). 

- Tudi v orga.nih druzbenopo
liticnih organizacij je premalo 
dejavnosti in pr.evec lazne soli
darnosti. Subjektivne napake sa
m<> nastevamo, nismo pa sposob
ni neposredno pokazati na posa
meznike, katerih delo ocenjujemo 
za neustrezno. 

- V razpravi se je pogosto po
javljal izraz >>nezaupanje«, ki je 
lahko vezano na posamezne po
slovne odlocitve (na primer iz
vozni posli in drugo); na vod
stva druzbenopolitienih organiza
cij, na vodilne delavce, na ne
dosledno izvajanje sklepov samo
upravnih organov (s.is.tem VZD 
sedaj bistveno odstopa od oblike, 
sprejete z referendumom) do ne
zaupanja v sirse druzbene odlo
!!itve, kar kaze posebej analizi-
rati. · 

- Kadrovski politiki bi morali 
posvetiti vee pozorno.sti (ad do
slednejse ureditve medsebojnih 
odnosov in discipline do vprasa
nja stipendiranja in izobrazeva
nja in se kaj). 

Vsa ta stalisca sindikalne kon
ference naj bi obravnavali v 
druzbenopolitienih organizacijah 
po TOZD in v Skupnih dejavno
s.tih in naj bodo osnova sklepov 
za sanacijo ugotovljenih razmer 
v posameznih delovnih okoljih. 

s. Drobnic 










